

West Africa Water Supply, Sanitation and Hygiene Program (USAID WA-WASH)



LE DIRECTEUR DE L'USAID AFRIQUE DE L'OUEST RENCONTRE LES BENEFICIAIRES DU PROGRAMME USAID WA-WASH

Le mardi 22 octobre 2013, M. Alex Deprez, Directeur Régional de l'Agence Américaine pour le Développement International (USAID) en Afrique de l'Ouest a effectué une visite à Ouéglega, un des villages d'intervention du programme USAID WA-WASH au Burkina Faso. Cette visite a permis à M. Deprez de s'imprégner de la conduite des activités de l'USAID WA-WASH sur le terrain.

La prise en compte des multiples usages des services de l'eau (boisson, hygiène, agriculture, élevage, etc.) pour un réel développement des communautés est un des défis identifiés par l'USAID WA-WASH. M. Deprez et son équipe ont pu le constater lors de leur visite à Ouéglega.

Avant l'intervention du programme, la plupart des habitants de Ouéglega utilisait les puits traditionnels pour leurs besoins en eau. Cette situation avait des conséquences néfastes (telles que les diarrhées) sur la santé des populations, surtout les enfants. Grâce aux puits-forages et aux puits surcreusés par havage développés par l'USAID WA-WASH, de nombreux habitants de Ouéglega ont investi pour l'accès à une source d'eau potable ou d'eau pour le maraîchage. Selon Amado Yalpougdou, bénéficiaire du programme: « grâce au puits-forage et au puits havage, je fournis moins d'efforts pour arroser mes plantes et j'ai amélioré mes rendements. Aussi, vu la bonne qualité de l'eau de boisson, mes voisins s'approvisionnent chez moi».

Après cette visite, M. Deprez s'est dit très satisfait du travail réalisé et a encouragé le programme USAID WA-WASH et l'ensemble de ses partenaires d'exécution. Il a invité le programme à continuer ses efforts pour engranger plus de résultats.

THE MISSION DIRECTOR OF USAID WEST AFRICA MEETS USAID WA-WASH PROGRAM BENEFICIARIES

On Tuesday, October 22, 2013, Mr. Alex Deprez, the Mission Director of the United States Agency for International Development (USAID) in West Africa, visited Ouéglega, one of the intervention villages of the USAID WA-WASH Program in Burkina Faso. During the visit, he learned about the field activities implemented by USAID WA-WASH.

One of the many challenges identified by the USAID WA-WASH Program is accounting for the multiple uses of water (for drinking, hygiene, agriculture, livestock, etc.) in order to facilitate real development at the community level. Mr. Deprez and his team witnessed this challenge during their visit to Ouéglega.

Before the program, most of Ouéglega's residents used traditional wells for water. This situation had damaging consequences (such as diarrheal disease) to the health of the population, most notably to children. Thanks to the well-boreholes and the deepening well with concrete rings developed by the USAID WA-WASH program, many inhabitants of Ouéglega have invested in a source of potable water or water for gardening. Program beneficiary Amado Yalpougdou said, «Thanks to the well-borehole and the deepening well with concrete rings, it's easier to water my plants and my yields have increased. Also, since the drinking water is good quality, my neighbors use it, too».

After the visit, Mr. Deprez noted that he was very satisfied with the program's work and offered encouragement to USAID WA-WASH and its implementing partners. He invited the program to continue its hard work with a view to achieve even greater results.



Mr. Deprez (in white hat) and his team, visiting a rope pump manufacturer in Ouagadougou



A view of Amado Yalpougdou's garden in Ouéglega



Mr. Deprez listening to Patrice Beaujault (Director of Winrock in Burkina Faso) about the implementing approach developed by USAID WA-WASH.